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Pełny zapis przebiegu posiedzenia

Komisji Nadzwyczajnej do spraw związanych z ograni-
czaniem biurokracji (nr 37)
22 października 2014 r.
Komisja Nadzwyczajna do spraw związanych z ograniczaniem biurokracji, obra-
dująca pod przewodnictwem poseł Marii Małgorzaty Janyska (PO), przewodni-
czącej Komisji, rozpatrzyła:

– poprawki zgłoszone w czasie drugiego czytania do projektu ustawy o uła-
twieniu wykonywania działalności gospodarczej (druki nr 2606 i 2800).

W posiedzeniu udział wzięli: Mariusz Haładyj podsekretarz stanu w Ministerstwie Gospodarki wraz 
ze współpracownikami, Wojciech Bronicki dyrektor Departamentu Podatku Akcyzowego Minister-
stwa Finansów wraz ze współpracownikami, Małgorzata Kurowska naczelnik wydziału w Depar-
tamencie Prawa Pracy Ministerstwa Pracy i Polityki Społecznej wraz ze współpracownikami, Mał-
gorzata Skomorowska naczelnik wydziału w Departamencie Zdrowia Publicznego Ministerstwa 
Zdrowia wraz ze współpracownikami, Agnieszka Skrętowska starszy specjalista w Departamencie 
Spraw Społecznych i Oświaty Ministerstwa Rolnictwa i Rozwoju Wsi, Aneta Płatek zastępca dyrek-
tora Departamentu Przedsiębiorstw Głównego Urzędu Statystycznego wraz ze współpracownikami, 
Olga Łukasiewicz radca w Departamencie Inspekcji i Orzecznictwa Narodowego Funduszu Ochrony 
Środowiska i Gospodarki Wodnej oraz Piotr Stolarczyk wiceprezes zarządu Korporacji Ubezpieczeń 
Kredytów Eksportowych S.A. wraz ze współpracownikami.

W posiedzeniu  udział  wzięli  pracownicy  Kancelarii  Sejmu:  Jolanta Ostrowska, Ewa Soroka  
– z sekretariatu Komisji w Biurze Komisji Sejmowych; Michał Baranowski, Wojciech Białończyk, 
Hanna Magdalińska – legislatorzy z Biura Legislacyjnego.
Przewodnicząca poseł Maria Małgorzata Janyska (PO):

Dzień dobry państwu. 
Witam państwa na posiedzeniu Komisji Nadzwyczajnej do spraw związanych z ogra-

niczaniem biurokracji. 
Mamy kworum, więc możemy rozpoczynać posiedzenie Komisji. 
Witam państwa ministrów reprezentujących nasze resorty, przede wszystkim – pana 

ministra Haładyja reprezentującego wnioskodawcę tego projektu, czyli stronę rządową.
Szanowni państwo, dzisiaj mamy w porządku obrad analizę poprawek, które zostały 

zgłoszone wczoraj, podczas drugiego czytania na posiedzeniu sejmowym, do projektu 
ustawy o ułatwieniu wykonywania działalności gospodarczej (druki nr 2606 i 2800). Pod-
czas drugiego czytania zostało wczoraj zgłoszonych siedem poprawek – dwie poprawki 
zgłosił Klub Parlamentarny Polskiego Stronnictwa Ludowego, pięć poprawek zgłosił 
Klub Parlamentarny Prawo i Sprawiedliwość. Poprawki klubu Prawo i Sprawiedliwość 
to są te same poprawki, które były już analizowane na posiedzeniu Komisji przed drugim 
czytaniem.
Czy ktoś z państwa posłów zgłasza sprzeciw wobec porządku dzisiejszych obrad? 
Nie widzę, zatem przystępujemy do jego realizacji.
Szanowni państwo, w związku z tym, że – tak jak wspomniałam – większość z popra-

wek była już analizowana, myślę, że nie będziemy rozwijali długiej dyskusji, ponieważ 
wszystkie (argumenty) za i przeciw były już powiedziane, chyba że doszły jakieś nowe 
elementy, nowe podstawy merytoryczne, które wymagałyby uzasadnienia. Wszyscy pań-
stwo mają zestawienie poprawek.
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Przechodzimy do poprawki nr 1, złożonej przez klub Prawo i Sprawiedliwość odno-
śnie skreślenia art. 1. 
Bardzo proszę, pan poseł Racki.

Poseł Józef Racki (PSL):
Sprzeciw wobec przyjęcia tej poprawki, ponieważ nasz trud poszedłby na marne w tej 
części. 
Dziękuję bardzo.

Przewodnicząca poseł Maria Małgorzata Janyska (PO):
Dziękuję. 
Czy ktoś z państwa chciałby jeszcze zabrać w tej kwestii głos? 
Nie widzę  a zatem  przystępujemy  do głosowania.  Kto  z pań  i panów  posłów  jest 

za przyjęciem poprawki nr 1, złożonej przez klub Prawo i Sprawiedliwość? 
Przepraszam, jeszcze pan minister prosi o głos, bardzo przepraszam. 
Za chwilę przejdziemy ponownie do głosowania.

Podsekretarz stanu w Ministerstwie Gospodarki Mariusz Haładyj:
Przepraszam, pani przewodnicząca, za słaby refleks z rana, ale – biorąc też pod uwagę 
wczorajszą dyskusję i to, że w zasadzie większość klubów powiedziała, że popiera projekt 
a klub Prawo i Sprawiedliwość jakby nie do końca był przekonany, czy w związku z tymi 
poprawkami... 
Wiem, że może trochę... 
Czy mógłbym poprosić o lekkie nagięcie tego porządku, żeby móc jeszcze w czterech 

zdaniach jednak spróbować przekonać państwa posłów bardzo krótkimi argumentami 
przy tych poprawkach? Może jednak uda się przekonać państwa posłów do tego, żeby 
zmienili państwo stanowisko.

Przewodnicząca poseł Maria Małgorzata Janyska (PO):
Bardzo proszę. 
Tak, oczywiście,  jest prośba pana Józefa Rackiego, żeby mówić bliżej mikrofonu, 

bo słabo słychać. 
Miałabym jeszcze taką prośbę do pana ministra, żeby to było syntetyczne i krótkie, 

dlatego że dzisiaj mamy równocześnie posiedzenia kilku komisji, które analizują budżet. 
W związku z czym wiem, że posłowie będą w trakcie wychodzili na posiedzenia innych 
komisji. 
Bardzo proszę.

Podsekretarz stanu w MG Mariusz Haładyj:
Bardzo krótko. 
Jeśli chodzi o art. 1, bo od niego tutaj zaczynamy, chciałbym powiedzieć, że ta pro-

pozycja nie zmniejsza bezpieczeństwa zdrowotnego pracownika. Mamy tylko 30 dni, 
które są okresem jednak stosunkowo krótkim i analogicznym do okresu, który już dzisiaj 
jest przy przerwie w pracy u danego pracodawcy – również 30 dni. Ustawodawca uznał, 
że nie ma potrzeby prowadzenia dodatkowych badań. Będą nowe wzory badań, które 
dość szczegółowo będą opisywały ten katalog zagrożeń. Badanie będzie tylko wówczas 
aktualne i dopuszczające do tego, żeby z tego nowego badania zwolnić. Prace szczególnie 
niebezpieczne będą wyłączone z tego przepisu. 
W związku z tym, wydaje mi się,  że tutaj na pewno nie  zmniejszamy bezpieczeń-

stwa pracownika. No, i na poziomie projektu ustawy chociażby związek „Solidarność” 
i Forum Związków Zawodowych też nie zgłaszały uwag do tej propozycji, w związku 
z tym chciałbym prosić jeszcze o ponowne rozważenie tej kwestii, jeżeli chodzi o art. 1. 
Dziękuję.

Przewodnicząca poseł Maria Małgorzata Janyska (PO):
Dziękuję bardzo za tę wypowiedź. 
Przystępujemy do głosowania i do rozważenia – w swoim sumieniu każdy – wartości 

swojego głosu.
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Kto z państwa jest za przyjęciem poprawki nr 1, złożonej przez klub Prawo i Spra-
wiedliwość? Proszę podnieść rękę. (5) 
Kto jest przeciwko? (8) 
Czy ktoś się wstrzymał? (0) 
Dziękuję.
W takim razie poprawka nie uzyskała akceptacji.
Przechodzimy do poprawki nr 2. Czy jest sprzeciw wobec przyjęcia poprawki nr 2?

Poseł Józef Racki (PSL):
Wnoszę sprzeciw.

Przewodnicząca poseł Maria Małgorzata Janyska (PO):
Tak, jest sprzeciw, a zatem przystępujemy do głosowania.
Kto z pań i panów posłów jest za przyjęciem poprawki nr 2? 
Proszę o podniesienie ręki. (5) 
Dziękuję…

Poseł Piotr Król (PiS):
Czy pani przewodnicząca byłaby łaskawa przeczytać, kto jest autorem poprawki? 
Dziękuję.

Przewodnicząca poseł Maria Małgorzata Janyska (PO):
Oczywiście, bardzo proszę, ale myślę, że wszyscy państwo mają te poprawki przed sobą, 
bo w zestawieniu sekretariat Komisji przekazywał je państwu. Przy każdej poprawce 
jest napisane, kto składa poprawkę, ale – oczywiście – przeczytam. 
Poprawka nr 2 złożona... ale bardzo proszę, żebyśmy nie mówili jednocześnie. Skoń-

czę swoją kwestię i – oczywiście – udzielę panu posłowi głosu, jeśli pan poseł o to poprosi, 
tak?

Poseł Piotr Król (PiS):
Poproszę o udzielenie głosu.

Przewodnicząca poseł Maria Małgorzata Janyska (PO):
Jak skończę, oczywiście, udzielę panu głosu, tak? I trzymajmy się tej zasady. 
Szanowni państwo, tak jak wspomniałam, w zestawieniu poprawek jest cała informa-

cja na ten temat. Oczywiście, jeśli państwo posłowie będą sobie życzyli, to będę czytała 
bardzo dokładnie. Mogę odczytać również treść poprawki, aczkolwiek nie sądzę, żeby 
to było potrzebne, bo każdy z posłów powinien być przygotowany do tego, co jest przed-
miotem obrad Komisji. 
Bardzo proszę, panie pośle, udzielam panu głosu.

Poseł Piotr Król (PiS):
Bardzo serdecznie dziękuję, pani przewodnicząca. 
Prosiłbym tylko o to, w związku z tym, że poprawek jest więcej, aby pani przewod-

nicząca była łaskawa, jak poddaje pod głosowanie którąkolwiek z poprawek, mówić, kto 
jest jej inicjatorem, to tylko tyle. 
Dziękuję serdecznie.

Przewodnicząca poseł Maria Małgorzata Janyska (PO):
Dziękuję, aczkolwiek nie zrozumiałam, co pan powiedział, bo bardzo szybko pan mówił 
a tutaj jest dość duży pogłos. Jest zła akustyka.

Poseł Piotr Król (PiS):
Najwyraźniej nigdy w tym rządzie nie zostanę ministrem, bo o tej godzinie staram się 
już mieć percepcję taką, żeby móc powiedzieć to, co myślę. 
Dziękuję bardzo.

Przewodnicząca poseł Maria Małgorzata Janyska (PO):
Szanowni państwo, poprawka nr 2 została złożona przez klub Prawo i Sprawiedliwość. 
Jeszcze raz w takim razie przystępujemy do głosowania.
Kto jest za przyjęciem poprawki nr 2, złożonej przez klub Prawo i Sprawiedliwość? (5) 
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Kto jest przeciwko? (8) 
Czy ktoś się wstrzymał? (0)
Poprawka nie uzyskała akceptacji.
Szanowni  państwo,  przechodzimy  do poprawki  nr  3,  złożonej  przez  klub  Prawo 

i Sprawiedliwość. 
Czy jest sprzeciw wobec przyjęcia tej poprawki? 
Jest sprzeciw, w takim razie głosujemy.
Kto z pań i panów posłów jest za przyjęciem poprawki nr 3, złożonej przez klub Prawo 

i Sprawiedliwość? (5) 
Kto jest przeciwko? (8) 
Czy ktoś się wstrzymał? (0) 
Dziękuję.
Poprawka nr 3 nie uzyskała akceptacji.
Poprawka nr 4 została złożona przez klub Polskiego Stronnictwa Ludowego. Czy jest 

sprzeciw wobec przyjęcia tej poprawki? 
Nie widzę sprzeciwu a zatem uznajemy, że poprawka nr 4 została przyjęta.
Poprawka nr 5 została złożona przez klub Prawo i Sprawiedliwość. Czy jest sprzeciw? 
Tak, jest sprzeciw wobec przyjęcia tej poprawki. Głosujemy.
Kto z pań i panów posłów jest za przyjęciem poprawki nr 5, złożonej przez klub Prawo 

i Sprawiedliwość? (5) 
Kto jest przeciwko? (8) 
Czy ktoś się wstrzymał? (0) 
Dziękuję.
W takim razie poprawka nr 5 nie uzyskała akceptacji.
Poprawka nr 6 została zgłoszona przez klub Polskiego Stronnictwa Ludowego. Czy 

ktoś jest przeciwny przyjęciu tej poprawki? Nie widzę.
Zatem poprawka nr 6 została przyjęta.
Poprawka nr 7 została zgłoszona przez klub Prawo i Sprawiedliwość. Jest sprzeciw. 

W takim razie głosujemy.
Kto jest za przyjęciem poprawki nr 7, złożonej przez klub Prawo i Sprawiedliwość? 

(5) Kto jest przeciwko? (8) Czy ktoś się wstrzymał? (0) Dziękuję.
Poprawka nr 7, złożona przez klub Prawo i Sprawiedliwość, nie uzyskała akceptacji.
Szanowni państwo, na tym zakończyliśmy głosowanie poprawek.
Pozostaje nam jeszcze wyznaczenie terminu na przedstawienie opinii Ministerstwa 

Spraw Zagranicznych. Wyznaczam ten termin na dzisiaj do godziny 13.00. I poseł spra-
wozdawca. Bardzo proszę, pan Racki.

Poseł Józef Racki (PSL):
Na posła sprawozdawcę proponuję panią przewodniczącą, tak jak dotychczas bywało. 
Dziękuję.

Przewodnicząca poseł Maria Małgorzata Janyska (PO):
Dziękuję. Czy jest inna propozycja? Nie widzę. Wyrażam zgodę. W takim razie mamy 
również tę kwestię załatwioną.
Bardzo dziękuję wszystkim państwu za udział w dzisiejszym posiedzeniu Komisji. 

Do zobaczenia.


